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Geachte heer Neeleman en heer Markus,  
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U heeft per mail vragen gesteld over het voorstel ‘integrale aanpak asielgerechtigden’. Hierbij de 

beantwoording van de door u gestelde vragen. 

 

Vragen gesteld door Fractie Neeleman 

 

Vraag 1: 

Nu het COA ervan uitgaat dat er 2 asielgerechtigden in een woning gaan en het raadsvoorstel melding 

maakt van 140/35 ofwel 4 personen luidt de vraag waar laatstgenoemde gemiddelde 4 stuks vandaan 

komen? 

Antwoord: 

Het COA gaat uit van een gemiddelde van 2 personen per woning. Dit is een gemiddelde en gaat voorbij 

aan het zoveel als mogelijk rekening willen houden met het type woningvoorraad van een gemeente. 

Lansingerland heeft vooral ééngezinswoningen en verzoekt het COA daarom al langere tijd om gezinnen 

of gezinsherenigers aan de gemeente te koppelen. Het COA heeft hier aandacht voor. 

Tot en met 12 april waren 43 personen aan de gemeente gekoppeld. Dit betrof 2 gezinnen (11 personen) 

en 31 alleenstaanden waarvan 22 personen gezinshereniging hebben aangevraagd. Op basis van deze 

getallen geldt ongeveer voor ¾ van de personen dat zij nu of op termijn als gezin gehuisvest zullen zijn. 

 

Vraag 2: 

Wat is straks harde gegeven en wat het sluitstuk? Dus 35 woningen een gegeven en het te plaatsen 

aantal asielgerechtigden is de sluitpost of…..er komen volgens afspraak 140 + 60 personen en 3B-wonen 

zorgt maar (volgens verwachting COA) voor 70 i.p.v. 35 woningen? 

Antwoord: 

Zie ook het antwoord bij vraag 1. Het voorstel voor de huisvesting van 140 + 60 personen en de 

ingebruikname van 35 woningen (en 5 extra in 2016) was gebaseerd op 4 personen per eengezinswoning 

én de ingebruikname van Hergerborch (als doorstroomhuis).  
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Inmiddels weten we dat de wettelijke taakstelling voor 2016 totaal 148 personen bedraagt. Uitgaande 

van de bovengenoemde verhouding ¾ gezinnen/gezinshereniging: ¼ alleenstaanden kan er als volgt 

gerekend worden. Voor 111 personen gezin/gezinshereniging zijn 28 woningen nodig. Voor 37 

alleenstaanden zijn 12 woningen nodig wanneer we als beleid voeren om 3 tot 4 alleenstaanden met 

elkaar te huisvesten in 1 eengezinswoning. Zonder Hergerborch zijn er 40 woningen benodigd om op 

bovenbeschreven wijze in ieder geval aan de wettelijke taakstelling te kunnen voldoen. Indien blijkt dat 

de gezinshereniging lang op zich laat wachten kunnen deze mannen voorlopig ook met elkaar (3 tot 4 

personen) in een woning geplaatst worden. 

 

Vraag 3: 

Er is met het voorstel nog steeds maar 14% van de woningmutaties benodigd. 

In 2013 gingen er zodoende 37 asielgerechtigden in 35 woningen en in 2016 wordt er gehoopt dat er 140 

in gaan, van 1 naar 4 gemiddeld in een woning. 

Bij gezinshereniging na 2013 was er dus geen plotse krapte, een gezin kon bij de asielgerechtigde 

intrekken. Na 2016 is die situatie als er al 4 asielgerechtigden in een woning zitten, totaal anders. Nu 

het ook vooral alleenstaande mannen zijn, hoe gaan we dan na gezinshereniging die 4 gezinnen in een 

kleine sociale woning toestaan? Anders gevraagd, het nu plaatsen van 4 naar 1 lost nu een probleem op 

maar waar halen we nu alleen al die voor 1 jaar van gezinshereniging een a twee jaar later 105 extra 

sociale woningen vandaan voor de toegestroomde mannen van 2016? 

(wordt dit probleem ergens in de stukken onderkent ?) 

Antwoord: 

In 2013 zijn 39 personen gehuisvest in 16 woningen. In dat jaar is nog geen beleid gevoerd om uit te 

willen gaan van 4 personen per woning. Van deze 16 woningen betrof het voor 11 woningen 2 tot 3 

kamer appartementen. 

De benodigde 14% van de woningmutaties betrof de gemiddelde onttrekking over 2014 en 2015. Het 

doorvoeren van dit percentage heeft geen negatief effect op de wachttijd voor regulier 

woningzoekenden. 

Voor 2016 geldt dat rekening is gehouden met kleine woningen in Hergerborch voor alleenstaande 

mannen. Degenen daarvan waar gezinshereniging plaatsvindt, stromen door naar een eengezinswoning 

zodra de gezinsleden arriveren. Wanneer we Hergerborch niet kunnen inzetten en bijvoorbeeld 3 tot 4 

alleenstaande mannen met elkaar in een eengezinswoning huisvesten, geldt hetzelfde: degene waarvan 

de gezinsleden arriveren, stroomt door naar een eengezinswoning met zijn gezin. In beide 

bovenbeschreven situaties komt er bij gezinshereniging een huisvestingsplaats vrij. Ook wanneer 

gezinshereniging na 2016 plaatsvindt, tellen de dan arriverende gezinsleden mee voor de taakstelling in 

dat jaar. De aanname is dat niet voor alle gezinsherenigers op hetzelfde moment hereniging speelt. 

Bovendien blijkt uit de huidige cijfers dat ¼ van de gekoppelde personen geen gezinshereniging heeft 

aangevraagd. Er zal dus geen sprake zijn van een behoefte aan 105 woningen in enig kalenderjaar bij de 

huidige cijfers. 

 

Vragen gesteld door Fractie CU 

 

Vraag 1:  

Tijdens de ronde tafel is er gesproken over de mogelijkheid om meer alleenstaande mannen op te 

vangen in 1 grondgebonden woning. Hierover een vraag: 

a. Tijdens het ronde tafel gesprek is toen ook aangegeven door 3B-wonen dat dit een negatieve invloed 

heeft op de wachtlijst van sociale huurwoningen?  Klopt dit en kan dit toegelicht worden? 

Antwoord:  

Indien we overgaan tot het huisvesten van meerdere alleenstaande mannen in een woning, adviseert het 

COA het aantal bij voorkeur te maximeren op 3 per woning. Indien we dit richtgetal hanteren, plaatsen 
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we 1 persoon minder in een woning, dan waar we voor het beschikbaar aantal woningen vanuit zijn 

gegaan. Deze handelwijze vraagt dus iets meer woningen, dan volgens de berekeningen in de notitie. En 

meer benodigde woningen geeft een lichte druk op de wachttijd voor regulier woningzoekenden. 

 

Vraag 2: 

In het akkoord wat eind 2015 is gesloten tussen de VNG en het Rijk is gesproken over het toevoegen van 

een appendix aan dit bestuursakkoord. Hierin zouden afspraken moeten worden opgenomen worden over 

onder andere de kwaliteit en beschikbaarheid van voorzieningen van gemeenten ter ondersteuning van 

statushouders met het oog op een volwaardige inburgering. Vraag: Is er al meer bekend over deze 

appendix? 

Antwoord: 

Op 28 april hebben de VNG en kabinet het onderhandelaarsakkoord ‘Uitwerking Bestuursakkoord 

Verhoogde Asielinstroom’ gesloten. De VNG heeft in dit akkoord met het kabinet afspraken gemaakt over 

de uitwerking van het bestuursakkoord dat in december 2015 is gesloten. De afspraken in dit 

uitwerkingsakkoord gaan met name over de financiële gevolgen van de extra toename van 

asielgerechtigden in de gemeenten. De VNG en het kabinet willen met deze afspraken de integratie en 

participatie van asielgerechtigden bevorderen, door in te zetten op onderwijs, werk en 

gezondheidsbevordering. De afspraken zijn er op gericht dat asielgerechtigden zo snel mogelijk 

zelfstandig en volwaardig en gezond meedoen, werken of naar school gaan en in de maatschappij hun 

bijdrage leveren aan de Nederlandse samenleving. De VNG brief en het Onderhandelaarsakkoord zijn 

inmiddels door de griffie op het RIS geplaatst.  

 

 

Met een vriendelijke groet, 

 

 

Ankie van Tatenhove 

  

 


